
Forskningsrapport
Huvudsökande: 
Jana de Boniface
Adjungerad professor
Capio S:t Görans sjukhus, Stockholm

Frågeställning:
Kan man undvika att utrymma armhålan hos patienter med bröstcancer 
och mikroskopisk spridning till portvaktskörteln?

Tre frågor till Jana:
 
Hur kan resultatet av er forskning hjälpa patienterna, rent konkret?
SENOMIC-studien undersökte om vi kan låta bli att ta fler lymfkörtlar från 
armhålan även om den eller de första, vid portvaktskörtelbiopsin, uppvisar 
tumörspridning i form av mikrometastaser (tumöravlagringar upp till 2 mm i 
storlek). 

På det sättet kan man minska risken för till exempel lymfödem eller rörelse-
inskränkningar i armen och axeln, men det kan bara göras under förutsätt-
ningen att man inte försämrar prognosen. 

SENOMIC har visat att överlevnaden är utmärkt och återfallsrisken låg även 
om man inte utrymmer armhålan hos patienter där man ser små tumörhär-
dar i portvaktskörtelbiopsin. 

Idag görs inte någon utrymning av armhålans lymfkörtlar hos dessa patienter 
längre.

Hur viktigt har stödet från Bröstcancerförbundet varit för er forskning?
Stödet från Bröstcancerförbundet har möjliggjort för oss att ta tid från 
kliniken för att genomföra denna stora nationella studie. Utan tid ingen 
forskning! 

Vad vill du hälsa alla Bröstcancerförbundets givare?
Ni är otroligt viktiga då kliniska forskare behöver ekonomisk ersättning för 
sin lön för att kunna ta tid till forskning! 

Ett stort tack från alla oss som har jobbat i SENOMIC!


